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Jesse Klaver komt op 13 april naar Zwolle. Mis het niet: kijk voor 
meer informatie op pagina 25.
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Onze nieuwe campagneleider Catrineke Hooghiemstra verzamelde 
de afgelopen weken prachtige toekomstdromen onder Zwolse 
GroenLinksers. Op onze Nieuwjaarsbijeenkomst las ik ze allemaal. Ik zag 
hoe we allemaal ons ten doel stellen Zwolle een sociale stad te maken, 
waar iedereen mee kan doen en waar we rekening houden met elkaar. 
Ook met de mensen die buiten beeld, soms ver weg, keihard werken om 
ons consumptiepatroon in stand te houden. En met toekomstige gene-
raties, die hoe dan ook de effecten van ons handelen gaan merken.

Een van de grote stappen die we als GroenLinks Zwolle zetten naar een 
socialere toekomst is de samenwerking met de Zwolse afdeling van de 
Partij van de Arbeid. Op de beide ledenvergaderingen in november werd 
samenwerking omarmd. Dat er zoveel mensen voor de samenwerking 
hebben gestemd geeft ons een duidelijk doel om als GroenLinks-PvdA 
eensgezind en positief de gemeenteraadsverkiezingen van 2026 in te gaan.

Welk doel geef jij jezelf in dit nieuwe jaar? Misschien het moment om je te 
kandideren voor de gemeenteraad. Zie jij jezelf namens GroenLinks-PvdA 
opkomen voor thema’s die jou aan het hart gaan? Ga dan in gesprek met 
de kandidatencommissie.

Deze GroenLicht staat bol van de stappen richting onze gedroomde 
toekomst. Want als het beleid - of het gebrek daaraan - vanuit Den Haag 
je droevig stemt, kijk dan naar wat we in Zwolle doen. Hier, in onze cirkel 
van invloed, maken we dagelijks het verschil. Onze wethouders voeren 
een vooruitstrevend beleid, onze raadsleden maken duurzame en recht-
vaardige politieke keuzes, en onze vrijwilligers gaan polarisatie tegen 
door elke maand te gaan huis-aan-huizen. Zo blijven we in gesprek, 
houden we vinger aan de pols van de stad en maken we samen onze 
toekomstdromen waar.

Heel veel leesplezier,

Judith van Dijk
Bestuursvoorzitter GroenLinks Zwolle 

PS: De toekomstdromen die Catrineke verzamelde lees je op onze 
website: zwolle.groenlinks.nl/toekomstdromen
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Nieuws
Zwolle op tweede plek bij het NK 
Tegelwippen!
De teller in de gemeente Zwolle staat op maar liefst meer dan 300.000 
gewipte tegels.

In 2021 diende voormalig GroenLinks-raadslid Lennart Hartman een 
motie in om in Zwolle mee te doen aan het NK Tegelwippen. “Ook in 
Zwolle voelen we de effecten van klimaatverandering in de vormen van 
hittestress en wateroverlast. Het vergroenen van tuinen kan een grote 
bijdrage leveren aan de oplossing.” De motie werd door de voltallige raad 
aangenomen.

Inmiddels deed Zwolle in 2024 
al voor de vierde keer mee aan 
het NK. Het wedstrijdelement 
moedigt inwoners aan om zoveel 
mogelijk gebruik te maken van 
voorzieningen, zoals de Tegeltaxi 
van de ROVA en de inleveractie bij 
Tuinland. Tussen 2021 en 2024 zijn 
er in Zwolle bijna 470.000 tegels 

verwijderd: ongeveer zes keer het voetbalveld van PEC! Zwollenaren zelf 
wipten dit jaar zo’n 100.000 tegels uit tuinen en straten. De gemeente 
deed hier een schepje bovenop door in gemeentelijke projecten nog eens 
200.000 tegels te vervangen door groen.

Een groene leefomgeving is gezond 
voor ons allemaal en helpt de 
stad aan te passen aan klimaat-
verandering. GroenLinks wil de 
vergroening voortzetten. Nog meer 
stenen eruit, meer planten erin. Dat 
helpt tegen de hitte en vangt het 
water op als het hard regent.
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Mooie gebiedsontwikkeling in Zwolle
Hoogstedelijk en groen? Het kan, zo laat de Spoorzone zien.

De Spoorzone wordt ontwikkeld als een groene, levendige wijk die niet 
alleen goed verbonden en bruisend is, maar ook een belangrijke rol 
speelt voor stadsnatuur. De ontwikkelingen in de wijk kunnen een voor-
beeld zijn van hoe de stad op een duurzame manier kan groeien. De 
nadruk op de bodemkwaliteit en het vergroenen van de ruimte is een 
stap in de goede richting. GroenLinks is tevreden met de plannen die niet 
alleen zorgen voor het behoud van de natuur, maar tegelijkertijd bijdragen 
aan een gezonde leefomgeving voor de bewoners.

In het gebied zal onder meer worden gewerkt met ‘rewilden’: een proces 
waarbij de natuurlijke processen weer een plek krijgen en de natuur weer 
wordt hersteld. Daarnaast is in 
de visie op de Spoorzone ingezet 
op een openbare ruimte waarin 
duurzaamheid centraal staat. Zo 
wordt er gekozen voor groen, tenzij 
verharding nodig is om het gebied 
te laten functioneren. GroenLinks 
is enthousiast over de combi-
natie van rewilden, levendigheid, 
verticaal groen en natuur-inclusief 
bouwen.
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GroenLinks en PvdA: samen naar de 
gemeenteraadsverkiezingen
De leden van GroenLinks en de PvdA in Zwolle hebben tijdens hun 
Algemene Ledenvergaderingen in november een historisch besluit 
genomen: we zullen gezamenlijk deelnemen aan de gemeenteraads-
verkiezingen van 2026.

GroenLinks en PvdA treden naar voren met één programma en één 
kandidatenlijst. Bestuursvoorzitters Margot Ellenbroek (PvdA) en Judith 
van Dijk (GroenLinks): “Hiermee willen we de krachten bundelen om 
samen een sterk progressief geluid te laten horen en zich in te zetten voor 
een rechtvaardiger, duurzamer en inclusiever Zwolle.”

Patrick Pelman, fractievoorzitter van GroenLinks, spreekt zijn enthou-
siasme uit over de samenwerking: “In Zwolle kiezen we bewust voor 
samenwerking en verbinding, in lijn met de landelijke samenwerking 
tussen GroenLinks en de PvdA. Waar de rechtse landelijke politiek 
vaak focust op tegenstellingen, richten wij ons op een inclusieve stad 
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waar duurzame en sociale keuzes centraal staan. Door onze krachten 
te bundelen kunnen we samen meer bereiken voor de toekomst van 
Zwolle.”

Ook Luna Koops, fractievoorzitter van de PvdA, is overtuigd van de voor-
delen van de samenwerking. “Je kunt niet groen zijn zonder rood te zijn, 
en andersom. Door samen op te trekken, kunnen we onze idealen voor 
een sociaal en duurzaam Zwolle realiseren. Of het nu gaat om betaalbare 
woningen, gelijke kansen, of een leefbare en groene stad, samen kunnen 
we meer bereiken.”

In de aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen van 2026 gaan 
GroenLinks en PvdA samen een verkiezingsprogramma schrijven, een 
kandidatenlijst samenstellen en een knallende campagne opzetten. Meer 
informatie over de kandidaatstelling en de campagne vind je verderop in 
deze GroenLicht.
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Nieuws uit de raad
Benoemingen in de raad

De samenstelling van de fractie 
van GroenLinks is afgelopen jaar 
gewijzigd: voormalig fractievoor-
zitter Anja Roels is vanaf de zomer 
namens GroenLinks wethouder 
in het college. De vrijgekomen 
plek in de fractie is opgevuld door 
Riemer van Beem, die nu raadslid 
is. Patrick Pelman is de nieuwe 
fractievoorzitter en Marloes Visser 
schuift door als vicefractievoor-
zitter. Gefeliciteerd allen! 

Zwolle als centrum van 
fietstinnovatie

Motie aangenomen: GroenLinks zet 
in op meer fietsinnovaties! “Het is 
belangrijk om fietsinnovaties in de 
stad aan te jagen. Zo kan Zwolle dé 
fietsinnovatiestad van Nederland 
worden en wordt de positieve 
beeldvorming van Zwolle als 
fietsstad versterkt”, aldus raadslid 
Theo Peenstra.

Babynieuws van wethouder 
Dorrit de Jong

Vrolijk nieuws! Onze wethouder 
Dorrit is eind december bevallen 
van dochter Ronja. Het kersverse 
gezin maakt het goed. We wensen 
hen alle geluk toe. In het voorjaar 
zal Dorrit haar taken als wethouder 
weer oppakken.
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Armoedebestrijding

Door een uitbreiding van de inko-
mensregelingen komen meer 
mensen in aanmerking voor steun. 
Zwollenaren met een kleine porte-
monnee kunnen de weg naar de 
regelingen gelukkig steeds beter 
vinden. Hiermee wordt hard gewerkt 
aan armoedebestrijding in Zwolle.

Zorgen over betaalbaarheid 
studentenwoningen

Wie in Zwolle op kamers wil, moet 
bijna 30 procent meer betalen 
dan een jaar geleden. Reden 
voor PvdA en GroenLinks om 
vragen te stellen aan het college. 
Raadslid Joey Boon: “We zien 
in andere steden dat tekorten 
aan studentenkamers zorgen 
voor misstanden waar studenten 
de dupe van zijn. Het college 
moet daarom scherp zijn op de 
ontwikkelingen in onze stad om 
studenten te beschermen.”

Meer atelier- en 
expositeruimtes

Yes! Zwolle gaat investeren in 
meer atelier- en expositieruimtes 
voor kunstenaars. Hard nodig om 
zo meer werkruimte voor Zwolse 
makers in onze stad te creëren: 
“kunst en de creatieve industrie 
brengen leven in de brouwerij, 
zorgen voor vermaak, verwon-
dering en zetten ons aan het 
denken”, aldus fractievoorzitter 
Patrick Pelman.
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Interview Anja Roelfs
“In Zwolle hebben we brede welvaart hoog in het vaandel staan. 
Dat is momenteel in Den Haag wel anders. Daar word ik soms best 
verdrietig van. Op lokaal niveau kunnen we nog wel het verschil 
maken. In Zwolle is het overleg tussen het college en de raad 
behoorlijk harmonieus en hier kun je echt iets doen voor de eigen 
inwoners.”

Anja Roelfs (56) is sinds juli 2024 wethouder van GroenLinks portefeuille-
houder voor cultuur, natuur en groenbeleid, dierenwelzijn en inwoner-
betrokkenheid. Daarnaast is Anja verantwoordelijk voor de ontwikkeling 
van het Stadshart en is ze wijkwethouder voor de binnenstad en de 
Veerallee. Vanaf half november is ze ook verantwoordelijk voor de porte-
feuille vluchtelingen.

Na de verkiezingen van 2022, waarbij Anja lijsttrekker was, voerde ze 
de zeven man sterke GroenLinksfractie aan. Vorig jaar volgde Monique 
Schuttenbeld op die zes jaar namens GroenLinks in het college zat. Anja: 
“Ik zeg steeds tegen mezelf: wat heb ik een leuke nieuwe baan, maar 
ik weet dat de moeilijke dingen nog moeten komen. Ik profiteer nu van 
het werk van mijn voorganger. Dankzij haar is de raad akkoord gegaan 
met een basisinfrastructuur (BIS) voor de cultuur. Voor de komende vier 
jaar staat vast op hoeveel geld betrokken partijen kunnen rekenen. Niet 
iedereen kon financiële steun krijgen, maar er ligt nu wel een degelijk 
fundament. Mensen in de cultuursector hoeven niet elk jaar meer om 
incidenteel geld te vragen. Dat is een groot goed, zeker in het licht van de 
landelijke ontwikkelingen.”

Anja beklemtoont dat Zwolle een grote diversiteit aan culturele activi-
teiten kent. “Bij het uitwerken van de BIS kregen we uit alle mogelijke 
culturele geledingen aanvragen binnen.” Ook evenementen behoren tot 
Anja’s portefeuille. “Je hoort vaak: in Zwolle verdwijnen evenementen 
maar er komt ook veel voor terug. Cultuur is nu eenmaal een dyna-
misch gebeuren. Het is ongekend wat er hier gebeurt. Zwolle bruist en 
vernieuwt zich steeds als cultuurstad. Kijk maar eens naar de uit-agenda. 
Het varieert van het bokbierfestival tot historische havendagen tot 
prachtige tentoonstellingen in de Fundatie.” 
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Ravijnjaar
Anja houdt haar hart vast voor 2026. “Dat noemen we in de politiek het 
ravijnjaar. Vanaf dan krijgen gemeenten beduidend minder geld en dat 
terwijl er heel veel taken vanuit de landelijke overheid zijn overgeheveld 
naar de gemeente. We kunnen dus niet toe met minder geld. De bezuini-
gingsoperatie is al ingezet onder het vorige kabinet. Het nieuwe kabinet 
gaat ermee door en brengt onder meer de culturele sector in gevaar.”

“Zwolle staat er financieel nu nog goed voor, maar we zijn toch al bezig 
met keuzes te maken voor de nabije toekomst.” Als het kabinet zijn 
zin krijgt, voorziet Anja een enorme kaalslag. “Ze willen bezuinigen op 
onderwijs. Dat is het fundament voor kansengelijkheid en inclusiviteit. 
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Als je dat uitholt… En bezuinigen op cultuur… Cultuur is onmisbaar voor 
het welzijn en het welbevinden van mensen. Als je zaken als onderwijs, 
cultuur en gezondheidszorg uitkleedt, wat blijft er dan over van onze 
beschaving?” 

Polarisatie
Anja maakt zich ook zorgen over de polarisatie in Nederland. “We staan 
in ons rijke, vredige, veilige land meer dan ooit tegenover elkaar omdat 
mensen ontevreden zijn. En juist de dingen waar ze ontevreden over zijn, 
daarop wordt bezuinigd door dit kabinet. Dan laat je mensen dus niet 
meedoen… Voor GroenLinks is dat ondenkbaar en onwenselijk.” 

Anja is blij dat ze ook inwonerbe-
trokkenheid in haar portefeuille 
heeft. Als GroenLinkser is ze trots 
op het zogenoemde burgerberaad 
waarin Zwollenaren meepraten 
over de toekomst van de stad en 
concrete adviezen geven aan het 

stadsbestuur. “Het burgerberaad, geïnitieerd door GroenLinks en D66, is 
een succes. Het eerste beraad over klimaatverandering en duurzaamheid 
leverde aanbevelingen op waar mijn het college mee verder kan. Er wordt 
ook geld voor uitgetrokken.” 

Direct en geregeld contact met de burgers is voor Anja ook in haar nieuwe 
rol essentieel. “Ik ga met het fietsje de wijken in. Duurzaam durven delen, 
daar draait het voor mij allemaal om, en dat lukt alleen als je elkaar ziet 
en verbinding zoekt. Besturen doe je niet alleen vanachter een bureau. Ik 
kan de hele week in het stadhuis bezig zijn met belangrijke zaken, maar 
ik vind het belangrijk feeling te houden met de Zwollenaren. Ik zeg dus 
tegen mensen: nodig me uit. Ik ben niet die mevrouw op ‘t pluche.” 

Door Hans Invernizzi. Dit is een verkorte versie. Het volledige interview 
lees je op onze website: zwolle.groenlinks.nl/nieuws

‘Brede welvaart blijft 
hier hoog in het  
vaandel staan’
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Actief in de stad
Write for rights

In actie komen voor mensen die 
onterecht vastzitten of worden 
bedreigd vanwege hun werk, 
mening of om wie ze zijn. Anja, 
Patrick, Theo en Miriam deden 
namens GroenLinks mee aan 
de actie ‘Write for Rights’ in de 
Stadkamer. 

Woningbouw

Op Campus Windesheim ‘opende’ 
wethouder Dorrit de Jong 42 
nieuwe flexwoningen voor (inter-
nationale) studenten en jonge 
statushouders. Weer een stapje 
dichterbij een ‘(t)huis voor iedereen 
in Zwolle’! 

Serious Request 

Het zal je niet zijn ontgaan: er 
is dit jaar ontzettend veel geld 
voor MetaKids opgehaald tijdens 
Serious Request in Zwolle. 
Wethouder Anja Roelfs stapte niet 
alleen op de fiets om geld op te 
halen, maar was ook te gast in het 
Glazen Huis.
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500e lid

Aan het eind van de zomer vierden 
we dat de Zwolse GroenLinks-
ledenteller de 500 is gepasseerd. 
Een fantastische mijlpaal! Leo 
Oosterloo, van harte welkom! 
Raadslid Marloes Visser ging 
samen met bestuurslid Benita 
Siboniyo langs bij Leo om hem 
het boek ‘Simple Acts to Save Our 
Planet’ cadeau te doen.

Inspiratiefestival Nooterhof

Samen met de PvdA waren we 
aanwezig op het inspiratiefestival 
bij de Nooterhof. Bij onze stand 
konden bezoekers deelnemen 
aan een heuse Zwolse flora- en 
faunaquiz of vragen stellen aan 
raadslid Eildert Noorda. 

Slavernijverleden

Overijssels Statenlid Margriet 
Leest was aanwezig bij de opening 
van het project Draden van ons 
Nederlandse Slavernijverleden. 
Tot eind maart kan iedereen in het 
Academiehuis aan dit wandkleed 
werken.

17
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Zorgen over water
Door: raadslid Theo Peenstra, geograaf en lerarenopleider op 
Windesheim

Tijdens de kerst van 2023 stond het water in de Zwolse binnenstad 
tot het randje van de kades. Westenwind stuwde het waterpeil van het 
IJsselmeer op, waardoor het water van de Vecht niet weg kon en via 
het Zwarte Water de binnenstad vanuit het westen bedreigde. Door de 
langdurige regenval in december was niet alleen de aanvoer van de 
Vecht hoog, maar ook die van de weteringen. Het najaar van 2023 was 
uitzonderlijk nat, maar past wel in de trend van de klimaatverandering, 
waarin de extremen steeds groter worden met nattere winters en drogere 
zomers. Het is daarom relevant om na te denken over de waterveiligheid 
van Zwolle, zeker omdat we de komende periode ook besluiten gaan 
nemen over de omgevingsvisie van Zwolle.

De gemiddelde neerslag en die van december 2023. Bron: KNMI.

Zwolle wordt tegen het water beschermd door de dijken van de IJssel, 
de dijken van de Vecht en het Zwarte Water en de dijken langs de wete-
ringen. De dijken langs het Zwarte Water worden in het programma 
Stadsdijken versterkt en verhoogd. Aan de westzijde van de binnenstad 
ligt de hoogwaterkering in de Katerdijk, die de binnenstad kan afsluiten 
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van het Zwarte Water. De wijken langs de weteringen worden ook door 
dijken beschermd, maar de binnenstad zelf is niet omringd door dijken.

Regionale waterkeringen en waterveiligheidsnormen (overstromingsri-
sico’s). Bron: Gemeente Zwolle.

Gemiddelde neerslag in de winter in De Bilt. Bron KNMI.
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De weteringen zijn gekanaliseerde beken, die het water afvoeren uit 
Salland: het gebied tussen Zwolle, Ommen, Holten en Deventer. De kana-
lisatie van die beken in de vorige eeuw leidde ertoe dat de waterstanden 
in het gebied beter gereguleerd konden worden, zeker bij wateroverlast. 
Het water stroomt daardoor sneller naar Zwolle. Door het omzetten van 
natuur in landbouwgrond is dat versterkt. Het drogere land in het voorjaar 
zorgt voor een snellere opwarming van de grond en daardoor een langer 
groeiseizoen en een grotere landbouwproductie.

De keerzijde hiervan is dat er in de winter minder water in de grond infil-
treert en wordt vastgehouden, waardoor er in de zomer een watertekort 
ontstaat, wat nadelig is voor de natuur en de landbouw. De laatste jaren 
is het beleid daarom gericht op het herstel van de sponswerking van het 
landschap. Dat is ook gunstig voor Zwolle, omdat een grotere spons-
werking in de winter voor een minder snelle afvoer kan zorgen. Hoe groot 
dat effect is, is echter niet helemaal duidelijk. Daar wordt door provincie 
en waterschap onderzoek naar gedaan. Deze kennis is cruciaal voor het 
bepalen van de maatregelen die we rond Zwolle moeten nemen. Als de 
spons in Salland namelijk vol is, stroomt het water nog steeds vrij snel 
naar Zwolle, zoals eind 2023.
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Ten oosten en ten zuiden van de stad liggen veel lage gebieden, die 
altijd al nat waren en vroeger ook regelmatig onderliepen in de winter. 
Die gebieden kunnen ingericht worden om tijdelijk water te bergen. Dat 
zal ook vanzelf gebeuren als het water nog iets hoger komt dan in 2023, 
omdat de dijken langs de weteringen relatief laag zijn. Het water wordt 
daar dan tijdelijk opgeslagen om verder af te voeren als het peil van het 
Zwarte Water en de Vecht weer is gedaald. 

GroenLinks wil graag inzicht krijgen in de overstromingsrisico’s van de 
Zwolse binnenstad en wijken langs de weteringen (zoals Zwolle-Zuid), de 
afvoercapaciteit van de weteringen en de stadsgracht en de bergingsmo-
gelijkheden. We vinden het belangrijk om meer inzicht te hebben, alvorens 
besluiten te nemen over (grote) besluiten over de inrichting van laagge-
legen gebieden rond de stad, zoals woningbouw, natuurontwikkeling, 
uitbreiding van recreatieterreinen en dergelijke. Dat kan waarschijnlijk 
goed in combinatie met waterberging en andere ontwikkelingen in het 
gebied, zoals boeren die willen stoppen omdat ze geen opvolgers hebben.

Omdat de ontwikkelingen in het watersysteem door klimaatverandering 
onvermijdelijk zijn, en er beslissingen van hogerhand (rijk en provincie) 
over de grote wateren nodig zijn, pleit GroenLinks eerst voor meer kennis 
over de impact daarvan, alvorens definitieve besluiten te nemen over de 
inrichting van de laaggelegen gebieden ten oosten en zuiden van de stad.
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Huis-aan-huizen
Wie gaat er mee de wijk in om met onze stadsgenoten te praten? 
Sommige leden aarzelen: aanbellen bij vreemden? Is dat niet opdringerig? 
Wij dachten dat ooit ook - maar het tegendeel blijkt waar.

Als je aanbelt en uitlegt dat we een rondje lopen om mensen te vragen 
naar het leven in de wijk, raak je meestal zo in gesprek. De meeste 
Zwollenaren zijn aardig en de gesprekken leveren veel informatie op. 
Wat gaat er goed, wat kan er beter, wat zou GroenLinks daaraan kunnen 
doen?

Buiten campagnetijd de wijk ingaan is een sterk punt van GroenLinks, 
dat we nu samen met de PvdA uitvoeren. Zo horen we wat er speelt, 
zonder de druk van verkiezingstijd - waarbij partijen campagne voeren 
om stemmen te winnen. Weten wat er speelt geeft ons een sterke binding 
met de stad. 

Als vrijwilliger voer je leuke gesprekjes, soms kort, soms langer, en kom je 
soms buiten je eigen “bubbel”. Wij van het campagneteam komen zo in 
wijken waar we normaal niet vaak zijn en horen hoe anderen over allerlei 
kwesties denken, wat ze geloven, waarop ze hopen. Die gesprekken zijn 
zo waardevol!
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Ook tijdens verkiezingstijd zijn gesprekken vaak interessant. Waarom wel 
of niet - vooroordelen, steunbetuigingen of juist niet - het is leerzaam en 
helpt ons eigen wereldbeeld te toetsen en onze idealen steeds beter te 
verwoorden.

Is het eng? Wij vinden van niet, want je loopt nooit alleen. We doen 
het samen, nu ook met PvdA-collega’s die we beter leren kennen. We 
spreken af in de wijk, doen groene of rode jasjes aan, bespreken de wijk 
(meestal gaat een raadslid mee) en dan gaan we in tweetallen aanbellen. 
Er is altijd iets om over te praten, soms kort (“nu geen tijd, sorry”), soms 
langer. Samen onthoud je wat je hoort en aan het einde doen we een 
de-briefing: welke informatie hebben we opgehaald? 

We eindigen meestal tevreden. Je hebt lekker twee uur buiten gelopen, 
met stadsgenoten gepraat en je idealen gedeeld met partijgenoten. Prima 
op je zaterdag - en het werkt, zo blijkt uit onderzoek: zichtbaar zijn in de 
wijken, zorgt dat meer mensen stemmen op GroenLinks-PvdA.

Wie gaat er mee? Laat het ons weten in de koffiemachine-app of 
persoonlijk. We gaan op 15 februari naar Wipstrik.

Catrineke Hooghiemstra (de nieuwe campagneleider, links), Marcella 
Bremer en Ivo Velhorst - jullie campagneteam
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Kan de natuur rechten krijgen? De IJssel, de Sallandse Heuvelrug of 
de uiterwaarden bij Olst en Wijhe? Op het door GroenLinks Deventer 
georganiseerde mini-symposium “Rechten voor de Natuur” wordt 
meer verteld over de snelst groeiende juridische beweging van de 
eenentwintigste eeuw: rechten voor de natuur. Jessica den Outer, 
jurist en auteur van het gelijknamige boek, is de hoofdgast van het 
symposium. 

Den Outer werd in oktober in dagblad Trouw nog uitgeroepen tot winnaar 
van de duurzame 100: “Bomen zijn veel langer op aarde dan wij. Daar 
horen basisrechten bij.” Op steeds meer plaatsen in de wereld worden 
rivieren, bossen en bergen aangewezen als rechtspersonen, zoals 
ook bedrijven dat zijn. De natuur heeft immers recht om te bestaan, te 
floreren, te gedijen en ecologische processen in stand te houden. Er zijn 
goede voorbeelden waarbij kwetsbare ecosystemen beter beschermd 
worden tegen menselijke ingrepen. 

Na een inleiding over de thematiek zal er een actieve discussie zijn met 
alle aanwezigen en gaan we samen op zoek naar mogelijke toepassingen 
in Deventer en omstreken. Het symposium vindt plaats op dinsdagavond 
25 februari in theater Mimik te Deventer. De avond start om 19.30 uur en 
eindigt omstreeks 22.00 uur. De inloop is vanaf 19.00 uur. 

Aanmelden kan door een mailtje te sturen naar: 
symposiumrechtenvoordenatuur@gmail.com

Rechten voor de Natuur
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Jesse Klaver naar Zwolle
Op zondag 13 april komt Tweede Kamerlid Jesse Klaver naar Zwolle. 
Hij gaat met ons in gesprek over zijn essay “Hoe rechts de midden-
klasse bedriegt”.

Populistisch theater en bedrog
Jesse legt in zijn essay de pijnpunten bloot van de Haagse politiek. “De 
VVD spreekt zalvende taal over de ‘hardwerkende Nederlander’ maar 
opereert achter de schermen als belangenbehartiger van de allerrijksten. 
Dat noemen we in de volksmond bedrog.” Hij noemt als voorbeeld dat dit 
kabinet mensen die werken vijf miljard extra belasting laat betalen, terwijl 
de allerrijksten twee miljard aan cadeaus krijgen.

De macht terugpakken
Jesse beschrijft ook hoe iedereen in dit land een goed inkomen, zorg, 
onderwijs en woonruimte kan hebben. “Ik ben mijn idealisme in Den Haag 
zeker niet verloren. Het roer moet fundamenteel om.” Daarvoor moet 
volgens Klaver de gemeenschap de macht terugpakken. Bijvoorbeeld in 
ons onderwijs en de zorg. “Daar kan je belachelijk veel geld verdienen, 
behalve als je aan het bed of voor de klas staat.”

Iedereen is van harte welkom 
om in gesprek te gaan. Of je nu 
GroenLinks of PvdA stemt of 
iets heel anders. De bijeenkomst 
start om 11:30, locatie wordt nog 
bekend. Aanmelden is verplicht.  

Het essay en meer informatie 
over de bijeenkomst inclusief 
aanmeldlink vind je op  
zwolle.groenlinks.nl/jesseklaver
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Joachims stage
Scholier Joachim de Wild vertelt over zijn maatschappelijke stage bij 
GroenLinks Zwolle:

Hoe begin je een stukje in een tijdschrift? Ik weet het niet, dus ik begin 
maar met deze vraag. Het leek mij niet helemaal verantwoord om direct 
te beginnen over wie ik ben en 
wat ik allemaal voor goede dingen 
heb gedaan. Op deze manier is 
het beter. Toch moeten jullie weten 
wie ik ben, dus: Ik ben Joachim 
de Wild, een leerling van 14 jaar 
oud in de 3e klas van het VWO op 
het Greijdanus College. Het gaat 
best goed op school, ik haal mooie 
cijfers en heb een aantal goede 
vrienden.

Dat is echter niet interessant voor 
een tijdschrift over gemeentelijke 
politiek. Het heeft er wel mee 
te maken, dat zit zo: Een aantal 
weken geleden kregen we op 
school een opdracht om een maat-
schappelijke stage te doen, oftewel 
20 uur vrijwilligerswerk. Op een of 
andere manier dacht ik direct aan 
GroenLinks Zwolle. Je kan gerust 
zeggen dat ik een politiek junkie 
ben, op school praat ik er veel over 
en ik ben van plan later premier te 
worden.

Maar waarom dan GroenLinks? 
Niet moeilijk. Ik was al lid van 
DWARS (de jongerenvereniging 
van GroenLinks) en GroenLinks 
is op dit moment de partij die 
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standpunten over duurzaamheid en klimaatverandering het best combi-
neert met sociale gelijkheid en Europese samenwerking. Er zijn natuurlijk 
wel andere soortgelijke linkse partijen, maar Volt lijkt zich te weinig druk 
te maken over sociale gelijkheid en Partij voor de Dieren te weinig over 
Europese samenwerking.

Enfin, ik moet nog uitleggen hoe ik stage ging lopen bij GroenLinks. 
Ik stuurde maar gewoon een mailtje aan het e-mailadres dat ik op de 
website vond, en een paar dagen later kreeg ik antwoord. Men zou het 
overwegen en een vervolgmail zou volgen. Deze volgde, en ik werd uitge-
nodigd op het fractiehuis door fractievoorzitter Patrick Pelman en frac-
tiemedewerker Gerard Schrijver. Ik vond het wel cool om alles eens van 
binnen te zien. Ik mocht in de raadszaal kijken, dat was erg leuk.

Uiteindelijk mocht ik de stage doen, het contract dat ik van school had 
gekregen werd ondertekend en er werd afgesproken dat ik over een 
bepaald onderwerp een aantal vergaderingen zou bijwonen en een 
betoog zou schrijven. Het is een eer om op deze manier in ieder geval 
een klein beetje bij te kunnen dragen aan een groener, eerlijker en soli-
dairder Zwolle.

Joachim de Wild

DWARS, GroenLinkse Jongeren is de onafhankelijke jongerenorgani-
satie van GroenLinks. De dagelijkse leiding van DWARS is in handen 
van het landelijk bestuur. De vereniging heeft als doel mensen op 
een gezellige manier kennis te laten maken met politiek. Daarnaast 
probeert DWARS via contact met GroenLinks, berichten in de media 
en acties de Nederlandse politiek te beïnvloeden. DWARS Overijssel 
is de lokale afdeling: een gezellige afdeling die regelmatig gezellige 
en inhoudelijke activiteiten binnen Overijssel organiseert. Ze laten de 
stem van jongeren horen in de politiek en zorgen ervoor dat groene 
en linkse jongeren elkaar kunnen ontmoeten. Meer weten? Check 
dwars.org
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Spotlight
Klimaatalarm
Elke eerste maandag van de maand klinken de sirenes als oefening voor 
een eventuele ramp of zwaar ongeval. Daarna is het tijd voor aandacht 
voor een al bestaande ramp: de klimaatcrisis. In Zwolle rond de Groene 
Engel laten vrijwilligers zich op de grond vallen als symbool van de 
verstrekkende gevolgen van de achteruitgang van ons klimaat. 
Door een roeptoeter wordt aandacht gevraagd voor deze crisis en voor 
de volgende eisen aan overheid, industrie en agrosector:

 ● Wees eerlijk over de klimaatcrisis en de ecologische ramp die ons 
voortbestaan bedreigen. 

 ● Maak de bevolking bewust van de noodzaak tot ingrijpende 
veranderingen.

 ● Betrek burgers bij de beslissingen over een rechtvaardige aanpak, 
bijvoorbeeld door Burgerberaden. 

 ● Doe wat nodig is en wel nu om 
de achteruitgang in het leef-
klimaat voor mens, dier en plant 
te voorkomen. 

Het klimaatalarm is een initiatief 
van Extinction Rebellion. Hoe 
meer mensen deelnemen hoe 
groter de kans op resultaat. Zoals 
voormalig GroenLinks-politicus 
Wijnand Duyvendak bij de presen-
tatie van zijn boek ‘Recept voor 
maatschappelijk verandering’ zegt: 
“Actievoeren is een kwestie van 
kleine stapjes en van doorgaan, 
doorgaan, dóórgaan”. Soms moet 
je er ook eens bij gaan liggen. 

Ook meedoen met deze actie? 
Stuur een bericht naar of bel Claes 
Visser (0653225598).
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Taalpunt Zwolle
Het Taalpunt in Zwolle is er voor iedereen met vragen over de Neder-
landse taal. Je krijgt er advies en we kijken samen wat voor jou het beste 
is. Taal maakt dat je zelfstandig wordt. Denk aan het vinden van werk, het 
helpen van je kinderen op school, een gesprek bij een arts, het sturen van 
een mailtje aan familie en het werken met de computer, maar ook lezen 
voor je plezier.

Taalvrijwilligers

Als taalvrijwilliger heb je een grote rol in de aanpak van laaggeletterdheid. 
Dankzij jouw inzet krijgen deelnemers extra begeleiding op het gebied 
van lezen, schrijven, rekenen en andere vaardigheden. Deelnemers 
profiteren het meest als ze op de juiste manier worden begeleid en met 
geschikt lesmateriaal werken. Daarom volg je hiervoor een leuke basis-
training voor taalvrijwilligers, waarin je leert hoe je dit doet.

Lijkt het jou leuk om taalvrijwilliger te worden? Of wil je eerst meer infor-
matie? Mail dan naar taalpuntzwolle@stadkamer.nl of kijk op
stadkamer.nl/taalpunt.

foto: https://stadkamer.nl/taalpunt
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Trash Hunters Zwolle

Misschien heb je de Trash Hunters al eens gezien in de Zwolse grachten. 
Ze zijn een groep vrijwilligers die acties organiseren om zwerfafval op het 
land en/op het water op te ruimen. Met hun acties willen ze Zwolle een 
stukje schoner maken en tegelijkertijd bewustwording creëren over onze 
afvalstromen. 

Samen met vrijwilligers varen de Trash Hunters regelmatig op de zater-
dagochtend met kajaks en kano’s op het Zwarte Water en nemen ze het 
afval mee dat ze tegenkomen. Meestal is dit in de grachten van Zwolle. 
Daar komt de meeste troep vandaan. Om mee te varen moet je wel een 
zwemdiploma hebben.

Ben je enthousiast geworden over de missie van de Trash Hunters? 
Vrijwilligers zijn altijd welkom. En op een kajak door Zwolle varen is ook 
gewoon gaaf! Kijk op www.trashhunterszwolle.nl voor meer informatie.
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Agenda
Maandborrel
Voor leden en geïnteresseerden

woensdag 12 februari 2025
17.00u - 18.30u
Het Refter, Betlehemkerkplein 35a

In gesprek met Esmah Lahlah 
over bestaanszekerheid
Aanmelden verplicht

vrijdag 14 februari 2025
16.00u - 18.30u
De Terp, Radewijnsstraat 1 (Dieze)

Ledengesprek GroenLinks-PvdA 
Zwolle
Denk mee over de 
gemeenteraadsverkiezingen

dinsdag 11 februari 2025
20.00u - 21.30u
De Bres, Heiligeweg 1 (binnenstad)

De wijk in: Wipstrik
In gesprek met bewoners

zaterdag 15 februari 2025
14.00u - 16.00u
startpunt: Spar, Roemer 
Visscherstraat 19

Ledenvergadering 
GroenLinks-PvdA Zwolle
ALV

dinsdag 11 maart 2025
19.30u - 21.30u
Locatie volgt

Maandborrel
Voor leden en geïnteresseerden

woensdag 12 maart 2025
17.00u - 18.30u
Het Refter, Betlehemkerkplein 35a

Bezoek Jesse Klaver
Voor leden en geïnteresseerden

zondag 13 april 2025
11.30u
Locatie volgt
Aanmelden verplicht en kan via:
zwolle.groenlinks.nl/jesseklaver

Zie voor de actuele versie:
zwolle.groenlinks.nl/agenda

Iedere tweede woensdag van de maand is de maandborrel bij ’t Refter 
van 17.00 tot 18.30 uur, Betlehemkerkplein 35a. Sluit gezellig aan. De 
borrel is voor eigen rekening. Het Refter is rolstoeltoegankelijk.
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